
Tohtoročná zima ešte 
nepovedala svoje posledné 
slovo. Napriek tomu sa už 
naši poslanci zaujímali, 
kedy sa začnú zametať 
naše mestské komunikácie 
po zime od posypových 
materiálov. Vraj, niektoré 
mestá už zametajú. Je síce 
pravda, že veľkonočné 
sviatky máme o niečo 
skôr, na prelome marca 
a apríla, ale zametanie 
treba naozaj zvážiť. 
Meteorológovia nemajú 
pre nás totiž optimistické 
„jarné“ správy. Na budúci 
týždeň má prísť k nám 
arktická vlna, hrozia 
veľké mrazy a to nielen 
nočné, ale aj počas dňa. 
Ak by sa však predpovede 
nepotvrdili, čo by nebolo 
po prvý raz, už teraz hneď 
môžeme, my občania,  
začať zo zbieraním 
odpadkov pod našimi 
oknami, pred našimi 
činžiakmi, kdekoľvek. Po 
zime ich je naozaj všade 
dosť. A určite „kolú oči“ 
viac ako nevyzametané 
cesty...

Alena Borszéková 
šéfredaktorka

   Ročník XIII. 19. február 2018  Číslo 7 Nepredajné

Na margo

Valentínska kvapka 
krvi v pondelok 
26. februára v MsKS

Tento piatok 
23. februára vás 
pozývame do MsKS 
na Blší trh

Gymnazisti celý 
týždeň s ôsmimi 
lektorkami 
z exotických krajín 

Medailón Rudofa 
Amreina 
Osobnosti mesta 
Bánovce nad 
Bebravou

Februárové zasadanie mestského zastupiteľstva aj o personálnych zmenách

O umiestnení prvákov rozhodujú rodičia

Rokovanie mestského 
zastupiteľstva začalo netra-
dične. Primátor Marián 
Chovanec pozval všetkých 
prítomných na krátku 
ukážku práce členov Zboru 
pre občianske záležitosti do 
veľkej sály. ZPOZ, členky fol-
klórneho súboru Drienovec 
a  tri školáčky pod vedením 
poslankyne Nade Ondrej-
kovej predstavili pásmo 
venované histórii mesta pod 
názvom Rodný môj kraj,  
s  ktorým sa predstavili na 
prehliadke ZPOZov. 

Hneď v  úvode už 
oficiálneho rokovania sa 
poslankyňa Mária Hajšová 

zaujímala o  personálne 
zmeny na mestskom úrade, 
o ktorých sa už dva mesiace 
v  meste hovorí, ale ofi- 
ciálne informácie z  radnice 
nedostali ani poslanci. 
Zdôraznila, že primátor 
by mal v  týchto veciach 
s  poslancami spolupracovať 
a  komunikovať, aj keď je 
to v  právomoci primátora. 
Dodala, že mesto si má 
vytvárať personálne rezervy 
z  vlastných zamestnancov 
a nie vyhlasovať ďalšie výbe-
rové konanie, tak ako to bolo 
aj v prípade miesta po Lenke 
Onrkálovej, vedúcej odboru 
vnútornej správy, ktorá 

odišla na vlastnú žiadosť. 
Primátor považuje výberové 
konania za transparentné 
a  spravodlivé najmä pri 
obsadzovaní postov vedú-
cich odborov. O  ďalších 
personálnych zmenách chcel 
informovať až na úplný záver 
rokovania.

Poslanci schválili správu 
o  činnosti mestskej rady, 
zobrali na vedomie informa-
tívnu správu o činnosti hlav-
ného kontrolóra o podaných 
a  riešených sťažnostiach za 
druhý polrok 2017, ktorá 
bola neverejným materiá- 
lom. K informatívnej správe 
o  zabezpečovaní verejného 
poriadku mestskou polí-
ciou sa diskutovalo najmä 
o „kauze“ opitej a nahej ženy 
na parkovisku pred nemoc-
nicou. Prípad celoslovenské 
média zbytočne „nafúkli“. 
Posla n k y ňa Nadež da 
Zaťková sa zaujímala, na čí 
príkaz a kto poskytol zábery 
z kamerového systému mest-
skej polície pre novinárov. 
Zastupujúci náčelník mest-
skej polície Rastislav Fodor 
vysvetlil, že zábery poskytla 
mestská polícia  v  dobrej 

viere, aby sa zviditeľnila 
funkčnosť kamerového 
systému, vďaka ktorému sa 
im darí odhaľovať trestné 
činy. Konal tak bez príkazu. 
Vo vzduchu ostala visieť 
otázka bez odpovede, kto 
vydáva povolenie na to, 
aby videozáznamy boli 
poskytnuté médiám, resp. 
komukoľvek. Môže sa  totiž 
stať, že v prípade zverejnenia 
nejakých osôb môže mesto 
súdnou cestou prísť aj 
o  veľké peniaze.  Primátor 
prisľúbil všetko preveriť 
a prijať opatrenia, aby sa už 
situácia nezopakovala.

Bez diskusie a  pripo-
mienok boli vzaté na vedomie 
informatívne správy za rok 
2017 - o  výmene a prideľo-
vaní komunálnych bytov, 
o aktivitách v oblasti kultúry 
a o  vydávaní Bánovských 
novín. Všetky správy sú 
občanom k  dispozícii na 
www.banovce.sk.

Diskusiu k predloženým 
materiálom – analýze 
personálneho stavu v  ŠKD 
v  meste  a  analýze príjmov 
a výdavkov na rok 2018 origi-
nálnych kompetencií v zria-

ďovateľskej pôsobnosti mesta 
– otvorila Mária Hajšová. 
Žiadala prepočítať koefi-
cient a  pre ZŠ Komenského 
zvýšiť sumu tak, aby neboli 
v mínuse. O dodatku k VZN 
sa bude rokovať na budúcom 
MsZ. Obidve spomenuté 
analýzy sú zverejnené taktiež 
na webovom sídle mesta. 
V  súvislosti s  � nancovaním 
školstva dostal priestor na 
päťminútové vystúpenie 
aj Vladimír Raučina, ria-
diteľ Súkromného centra 
špeciálno – pedagogického 
poradenstva, sídliaceho na 
Sládkovičovej ulici. Reagoval 
na uznesenie decembrového 
MsZ, kde poslanci rozhodli 
o enormnom znížení dotácie 
pre jeho centrum. Vysvet-
lenie podala Mária Hajšová, 
ktorá bola autorkou návrhu 
zníženia, s tým, že po vyko-
naní kontrolného auditu 
tohto zariadenia mestom 
a  po predložení výsledkov 
bude dotácia prehodnotená.

V  ďalšej časti roko-
vania, v  organizačných 
zá ležitost iach poslanci 
schválili - predaj nehnuteľ-

Neprehliadnite!

Už len týždeň môžeme 
hlasovať za nové
detské ihrisko. 

Štrnásty február patril v našom meste 
nielen dlhoročným manželom, ale aj 

prvému zasadaniu mestského parlamentu 
v tomto roku. Tak, ako poslanci v minulom 
roku sľúbili, témou číslo jedna bolo školstvo. 
Analýzy školstva a tiež návrh riaditeľov 
základných škôl o rozmiestnení prvákov však 
stiahli z rokovania. Viacerí poslanci mali 
ten názor, že o tom, koľko prvákov bude mať 
škola, rozhodujú rodičia a nie samospráva...

Pokračovanie na 3. strane >>

Tradičná oslava dlhoročného manželstva v mestskej obradnej sieni

Odpúšťanie a tolerancia spolužitie utužujú

ZPOZ v Bánovciach nad 
Bebravou už osem rokov pri-
pravuje v  mestskej obradnej 
sieni milú slávnosť. Pozýva 
na ňu tie najstaršie man-
želské páry z  mesta, ktoré 
spoločne žijú v  príkladnom 
manželstve okolo šesťdesiat 
rokov. V tomto roku, presne 

na sviatok  sv. Valentína, 
pozval primátor štyri 
manželské páry – Veroniku 
a Mariána Opačitých, Martu 
a  Michala Feníkových, 
Máriu a Štefana Ďurinových, 
Anastáziu a  Štefana Richtá-
rechových (na spoločnej foto). 

Národný týždeň manželstva je celosvetová 
iniciatíva na podporu manželstva 

prebiehajúca v tomto roku od 12. do 18. 
februára. Jej cieľom je propagovať 
a podporiť  manželstvo ako vzácnu hodnotu 
aj pre moderného človeka.  Už osem rokov 
sa do tejto iniciatívy zapojuje aj náš Zbor 
pre občianske záležitosti spolu s primátorom 
Mariánom Chovancom. 

Pokračovanie na 5. strane >>
Foto:  Alena Borszéková
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Rodiskom Rudolfa 
Amreina boli 14. októbra 
1941 Žabokreky nad Nitrou. 
Tu navštevoval základnú 
školu a  v  Partizánskom 
Jedenásťročnú strednú školu. 
Študoval na Pedagogickom 
inštitúte v Prešove a Prírodo-
vedeckú fakultu Univerzity 
Komenského v  Bratislave. 
V  Prešove študoval popri 
zamestnaní - učil na učilišti 
Pozemných stavieb a  pra-
coval aj ako telovýchovný 
inštruktor. Ako učiteľ začal 
učiť od  roku 1968 do 1970 
v základnej škole v Sabinove 
a na strednej škole dával štyri 
hodiny biológie. Od roku 
1970 učí v Svinnej, od roku 
1972 v Slatine nad Bebravou, 
od roku 1977 na Základnej 
škole Partizánska v  Bánov-
ciach nad Bebravou. Jeho 
predmetmi sú prírodopis 
a  zemepis. V  roku 1980 sa 
stáva okresným metodikom 
Okresnej školskej správy so 
sídlom v  Topoľčanoch, kde 
poskytovali odbornú prí-
pravu pre učiteľov. Vedúcim 
kabinetu zemepisu pre okres 
Topoľčany bol 17 rokov, naj-
skôr ako amatér a potom ako 
profesionál. Bol zakladateľom 
celoslovenskej geografickej 
olympiády na základných 
školách a šesť   rokov (1990 
až 1997) bol predsedom 
slovenskej komisie. Sám pri-
pravoval bánovských žiakov 
v krúžku ochrancov prírody. 
V  geografickej olympiáde 
v krajských kolách sa medzi 
prvými tromi umiestnilo 
viac ako desať žiakov zo ZŠ 
Partizánska a ZŠ Gorazdova. 

A v geológii získal jeho žiak 
Peter Žitňan prvé miesto na 
Slovensku, krajské súťaže 
vyhral Milan Švikruha, 
celoslovenských súťaží sa 
viackrát zúčastnil aj Martin 
Bezák. 

Koncom deväťdesiatych 
rokov  sa prihlásil do výbe-
rového konania na riaditeľa 
Základnej školy Jelačičova 
v  Bratislave, kde vyhral. 
Popri tom jeden rok učil 
na dopravnej priemyslovke 
štyri hodiny. „Vtedy sa  to 
dalo, učiteľov bolo málo. Do 
susednej strednej školy som to 
mal len cez dvor,“ potvrdzuje 
Rudolf Amrein, ktorý mal 
v hlavnom meste aj pridelený 
učiteľský byt. O rok neskôr sa 
cez ďalšie výberové konanie 
dostáva na jeden rok na post 
zástupcu riaditeľa súkrom-
ného Slovanského gymnázia 
v  Bratislave. „Tu sa mi 
veľmi nepáčilo, učil som detí 
bohatých rodičov, väčšinou 
známych hercov a  iných 
osobností.“ Posledný rok 
2001/2002 pred odchodom 
do dôchodku učí v ZŠ Tren-
čianska Turná. V  školstve 
pracoval takmer štyridsať 
rokov a  je držiteľom titulu 
ministerstva školstva Vzorný 
učiteľ. 

Už v  Prešove ako štu-
dujúci učiteľ začal so špor-
tovými aktivitami. V učilišti 
Pozemných stavieb trénoval 
žiakov futbal. Bola to akási 
„liaheň“ pre ligový dorast: 
„Siedmi moji odchovanci  
sa dostali do prvoligového 
družstva dorastencov Tatran 
Prešov a hrali vo finále 

dorasteneckých majstrovstiev 
Československa. A  potom 
štyria hráči sa dostali do 
prvej ligy dospelých, viac ako 
desať ich hralo v druhej lige...“  
V  Prešove aj on sám hrával 
futbal, napríklad aj vo výbere 
pedagógov za Slovensko a 
proti Česku vyhrali. A už tu, 
v Prešove začal s  turistikou, 
stal sa členom Klubu sloven-
ských turistov Lokomotíva 
Prešov. Absolvoval všetky 
potrebné školenia a  stal 
sa inštruktorom pešej aj 
lyžiarskej turistiky. S Prešov-
čanmi sa napríklad zúčastnil 
budovania lyžiarskych trás 
a  skokanského mostíka na 
Štrbskom Plese pre maj-
strovstvá sveta v  severských 
disciplínach. Po deviatich 
aktívnych rokoch v  Prešove 
odchádza bližšie k  Bánov-
ciam, kde v roku 1971 získava 
byt pre svoju rodinu. Ako 
učiteľ na škole vo Svinnej 
trénoval hádzanárov, ktorí 
sa stali majstrami okresu, 
ale aj futbalistov a založil tu 
turistický a  stolnotenisový 
oddiel. Na škole v  Slatine 
nad Bebravou trénoval 
basketbalistov a s  nimi sa 
dostal do � nále Topoľčian-
skeho okresu.  Ale najväčšie 
úspechy dosiahol s tunajšími 
mladými turistami v  orien-
tačnom behu. V  tom čase 
bol aj členom Okresného 
výboru Československej 
telesnej výchovy, odbor 
turistiky, v  Topoľčanoch. 
„Od roku 1972 do 1982 
som trénoval asi štyristo 
pretekárov v  orientačnom 
behu, vrátane dospelých 
v  rámci nášho turistického 
klubu. Z  celoslovenských 
súťaží sme priniesli asi päť-
desiat medailí,“ spomína  pán 
Amrein na Slatinu. V  prí-
prave žiakov v orientačnom 
behu pokračoval aj v  ZŠ 
Partizánska v  Bánovciach, 
kde okrem toho trénoval aj 
basketbalistky.

 
Základná organizácia 

Slovenského zväzu ochrancov 
prírody a  krajiny (SZOPK) 
v  Bánovciach nad Bebravou 

vznikla v  roku 1977. Pri jej 
zrode stáli Rudolf Amrein, 
Stanislav Goga, Pavel Žitňan 
a  ďalší. V  regióne robili 
prírodovedecký výskum 
a  získané informácie 
posúvali profesionálnym 
odborníkom, napríklad pro-
fesorovi Košeckému z Okres-
ného národného výboru 
v  Topoľčanoch. Vďaka ich 
práci boli za štátne prírodné 
rezervácie vyhlásené také 
lokality v Bánovskom okrese, 
ako sú Bradlo, Kňaží stôl 
či Udrina. „Zistili sme, že 
južná časť Strážovských 
vrchov, najmä na Podhorí,  je 
bohatá na výskyt  vstavačov – 
orchideí . Na vlastné oči sme 
sa presvedčili, že tu rastie asi 
päťdesiat  druhov, pričom na 
Slovensku je ich 78. Úmyselne 
sme tieto fakty tajili, aby 
nedochádzalo k  vykrádaniu 
týchto vzácnych lokalít,“ 
potvrdzuje dlhoročný pred-

seda bánovskej základnej 
organizácie SZOPK, ktorý 
pôsobil aj vo funkcii pod-
predsedu okresného výboru 
SZOPK. Funkcií sa vzdal 
v  roku 1987, bánovská orga-
nizácia zanikla a  obnovená 
bola až po revolúcii. Istý 
čas vytvoril Rudolf Amrein 
akúsi bánovskú „pobočku“ 
organizácie Priatelia Zeme, 
z  ktorej približne v  roku 
2001 vznikol Klub Ophrys 
so zameraním najmä na 
výskum a ochranu orchideí. 
Hneď prvý rok zorganizovali 
členovia klubu, spomeňme 
aspoň Pavla Žitňana z Báno-
viec či Juraja Krajčíka z 
Timoradze,  spolu s  organi-
záciou Priatelia Zeme celo-
slovenský tábor ochrancov 
prírody. Asi dvesto ochra-
nárov stanovalo v  Čiernej 

Lehote.  O rok neskôr v roku 
2002 zorganizoval Klub 
Ophrys prvé medzinárodné 
dni orchideí v  Strážovských 
vrchoch a  ešte viac začali 
rozvíjať dobrú spoluprácu 
s  Orchidea klubom v  Brne. 
Najmä s  jeho dlhoročným 
predsedom Jindřichom 
Šmitákom, ktorý do Strážov-
ských vrchov chodí takmer 
štyridsať rokov, presne toľko, 
koľko je aj predsedom klubu. 
„Brniansky Orchidea klub 
je svetová trieda, je najlepší 
v  strednej Európe. Organi-
zujú exkurzie a  expedície. 
Monitorujú ohrozené druhy 
po celej Európe. Tak ako 
my, spolupracujú s  orgánmi 
ochrany životného prostredia, 
“ potvrdzuje Rudolf Amrein 
kvalitu svojich spolupra-
covníkov a  dá sa povedať 
už priateľov z  Moravy, ktorí 
nikdy nechýbajú na „našich“ 
Medzinárodných dňoch 

orchideí v  Strážovských 
vrchoch.  V roku 2017 to bol 
už šestnásty ročník... 

Z  podnetu členov 
združenia Podhorie, ktorí 
ho oslovili, začal v roku 1997 
značkovať turistické chod-
níky. „Nielenže som ako člen 
Klubu slovenských turistov 
obnovoval značenie, o  ktoré 
sa dlhé roky nikto nestaral, 
ale vytváral som a  projek-
toval aj nové trasy,“ hovorí 
pán Amrein a spomína 
napríklad trasy zo Závady 
pod Čiernym vrchom na 
Demovec, z  Uhrovského 
hradu do Skačian, z Liešťan 
na Suchý vrch, z Uhrovca cez 
Krásnu Ves až na Uhliská, 

z  Trebichavy cez Žitnú 
Radišu až do sedla pod 
Rokošom, atď. Jeho spolu-
pracovníkmi a kolegami na 
turistických chodníkoch 
boli ďalší Bánovčania - 
Vojtech Popelka, Jaroslav 
Lenoška, či Jozef Melicher. 
Spolupracoval aj s  turis-
tami z  Omšenia. V  roku 
1998 sa stal inštruktorom 
značenia a  sám značkárov 
školil. „V  rokoch 2000 až 
2002 sme budovali náučný 
chodník Slatinským krasom 
nad obcami Slatinka nad 
Bebravou a Šípkov. Pomáhal 
mi Stano Filin, Vlado Motus, 
Pavol Znášik a  ďalší. Dnes 
z  neho neostalo veľa, lebo 
drevené koly s informačnými 
tabuľami niekto pokradol...“ 
smutne konštatuje Rudolf 
Amrein. So značením prestal 
až v  roku 2013 z  vážnych 
zdravotných dôvodov. „Za 
pätnásť rokov som vybudoval 
alebo obnovil značenie pri-
bližne na tisícke kilometrov 
turistických trás v  našom 
regióne. Dobrá spolupráca 
bola s  turistami z  nitrickej 
strany, horšie to bolo na 
bánovskej strane. Za pätnásť 
rokov žiadna, alebo mini-
málna podpora. Jedine bývalý 
primátor Ján Turčan prispel 
na značenie v  okrese sumou 
päťtisíc korún,“ hodnotí 
ďalšiu kapitolu svojho života. 

V  súčasnosti už pán 
Amrein už toľko po horách 
nechodí. Venuje sa najmä 
textom, stal sa z  neho „spi-
sovateľ“. Píše a  odovzdáva 
svoje odborné vedomosti 
o  prírodnom bohatstve 
tunajšieho kraja. Oslovujú ho 
obce, aj mimo okresu, ktoré 
pripravujú monogra� e alebo 
iné publikácie o obci, kde 
kapitola o prírodnom bohat-
stve určite nesmie chýbať. 
V Bánovciach nad Bebravou 
v paneláku na sídlisku Sever 
býval hneď po svadbe od 
roku 1971 aj s  manželkou 
Darinou, rodáčkou z  Kláš-
tora pod Znievom, tiež uči-
teľkou. Vychovali dve dcéry 
a  jedného syna. Jedna dcéra 
žije v  Londýne, kde pracuje 
ako manažérka, druhá dcéra 
- inžinierka biológie a  syn 
ostali v  Bánovskom okrese. 
V roku 2015 si s manželkou 
kúpili v  Timoradzi pod 
horou starší rodinný dom 
a  tu  trávia zaslúžený čas 
odpočinku. Z mešťanov sa po 
44 rokoch stali dedinčania, 
chceli byť bližšie k prírode...  

 Alena Borszéková
 Fotoportrét: archív orchideárov
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Patril medzi zakladateľov Občianskeho 
združenie Naše Bánovce v roku 

2010. Jeho hlavným cieľom bolo 
zvyšovať občiansku angažovanosť 
a kvalitu života ľudí, zaujímať stanoviská 
k problémom kvality života a životného 
prostredia, podieľať sa na ich riešení 
prostredníctvom pôsobenia na orgány 
štátnej správy, samosprávy a iné subjekty, 
organizovať podujatia najmä v oblasti 
environmentálnej výchovy, atď.  Pätnásť 
rokov bol značkárom turistických 
chodníkov a šestnásť rokov patrí medzi 
hlavných organizátorov Medzinárodných 
dní orchidey Strážovských vrchov... 
To je krátke oficiálne curriculum vitae 
Osobnosti mesta Bánovce nad Bebravou  
Rudolfa Amreina. 

OSOBNOSŤ mesta Bánovce nad Bebravou Rudolf Amrein
Jeho srdcovou záležitosťou sú orchidey a ochrana prírody

Učiteľ, zástupca 
aj metodik

Tréner a inštruktor 
turistiky

Ochranca prírody 
a orchideár

Značkár  
turistických trás

Stále blížšie 
k prírode

Rudolf Amrein pri preberaní ocenenia Osobnosť mesta 
Bánovce n. B. z rúk primátora Mariána Chovanca

Keď niečo robím, 
tak poriadne... R. Amrein
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ností, odpredaj pozemkov 
pod garáže, vecné bremeno, 
zjednotenie nájomného,  
ďalšie nájmy nehnuteľnosti 
z  dôvodu hodného osobit-
ného zreteľa - podľa návrhov, 
tak ako boli zverejnené aj na 
internete. Na obdobie rokov 
2018 až 2022 zvolili desiatich 
prísediacich Okresného 
súdu v  Bánovciach nad 
Bebravou – Emíliu Kšiňa-
novú, Jarmilu Nagyovú, 
Ľubicu Čukanovú, Štefana 
Kobzu, Milenu Gieciovú, 
Helenu Zárubovú, Jozefa 
Fojtíka, Stanislava Jančiho, 
Anežku Znášikovú a Martu 
Jakubovú. Po odchode 
Štefana Cidoríka z MsÚ do 
dôchodku bol do funkcie 
t a j om n í k a  d opr av ne j 
komisie MsZ zvolený Vla-
dimír Fraňo.

Poslanci schválili zámer 
obnovy bytového domu č. 
190 na Ulici 5. apríla, tzv. 
DOS, maximálna cena sta-
vebných prác je 473 000 eur, 
pričom úver zo ŠFRB nepre-
siahne sumu 332  050 eur, 
hodnota spoluúčasti mesta 
sumu 140 950 eur. Odsúhla-
sená bola aj päťčlenná kon-
trolná skupina na kontrolu 
finančných prostriedkov 
poskytnutých mestom pre 
už spomínané Súkromné 
centrum špeciálno-peda-
gogického poradenstva. 
MsZ zobralo na vedomie aj 
poslednú zmenu rozpočtu 
mesta za rok 2017 a schvá-
lilo rozpočtové opatrenie 

č. 2 pre rozpočet na rok 
2018. Opatrenie sa dotýkalo 
okrem iného aj použitia 
prostriedkov v  hodnote 
27  236 z  rezer vného 
fondu, z  ktorého najväčšia 
položka 16  525 eur pôjde 
na deštrukciu – likvidáciu 
starého Klubu dôchodcov 
na Farskej ulici. 

Pomerne najd l hšiu 
diskusiu a výmenu názorov 
si vyžiadal materiál, ktorý 
dostali poslanci ako návrh 
riaditeľov ZŠ na schválenie, 
o počte prijímaných žiakov 
do prvého ročníka základ-
ných škôl. Ako prvá vyjad-
rila k návrhu svoje výhrady 
Mária Hajšová. Najmä to, že 
ide o  reguláciu rozhodnutí 
rodičov, čo nie je v kompe-
tencii samosprávy. Navrhla 
tento materiál stiahnuť 
z  rokovania. Primátor 
Marián Chovanec mal tiež 
ten názor, že v prvom rade je 
spokojný rodič. Prednostka 
Alexandra Gieciová naopak 
tvrdila, že to v kompetencii 

samosprávy je, hoci to 
doteraz mesto Bánovce nad 
Bebravou neregulovalo. 
Poukázala aj na ekonomickú 
stránku problému, lebo na 
niektorej škole budú triedy 
zanikať, inde sa budú musieť 
rozširovať. Rudolfa Novotná 
si myslí, že sa k  tejto prob-
lematike MsZ musí vyjad-

rovať, ale regulovať počty 
tried nie je vhodné, lebo 
každý rodič si vyberá hlavne 
kvalitu. Poslanec Miroslav 
Libič uviedol, že nakoľko 
počet obyvateľov neustále 
klesá, je viac než isté, že sa 
jedna zo základných škôl 
bude musieť zrušiť a z piatich 
budú v blízkej dobe len štyri. 
Daniela Švecová konštato-
vala, že všetky školy sú pri-
bližne na rovnakej úrovni, čo 
sa týka úspechov i zázemia, 
ale napríklad u  nich v  ZŠ 
Školská rozhoduje poloha 
v blízkosti Ulice k nemocnici 
a v prípade ZŠ Komenského 
kauza bývalej riaditeľky. 
Je to predovšetkým rodič, 

ktorý si v yberá. Naďa 
Ondrejková to označila ako 
službu občanom, postavila 
sa na stranu riaditeľov, ktorí 
predsa vedia, čo robia, keď sa 
dohodli na nejakých počtoch 
tried. Primátor poďakoval aj 
ďalším poslancom za naozaj 
plodnú diskusiu k tejto dosť 
pálčivej téme. Nakoniec 

bol návrh o  počte prvákov 
od riaditeľov ZŠ stiahnutý 
z rokovania. Mária Hajšová 
zdôraznila, že treba zmoni-
torovať počty detí v  mater-
ských školách, aby mesto 
vedelo, že koľko detí v prie-
behu dvoch – troch rokov 
pôjde do prvých ročníkov. 
Neschválený návrh riadi-
teľov ZŠ o počte prvákov je: 
ZŠ Duklianska 3 triedy, ZŠ 
Školská 2, Partizánska 3, 
Komenského 2 a Gorazdova 
3 triedy.

Poslanci odsúhlasi l i 
nenávratné finančné pros-
triedky ako spoluúčasť mesta 
na projektoch -  4818 eur na 
spolu� nancovanie projektu 

rekonštrukcie futbalového 
areálu TJ Sokol  Biskupice, 
60 000 eur na projekt kom-
postárne biologicky rozloži-
teľných odpadov, na projekt 
Podpora rozvoja športu na 
rok 2018 pre ZŠ Komen-
ského a  ZŠ Partizánska a 
na realizáciu projektu Zvý-
šenie bezpečnosti cestnej 
premávky v meste Bánovce 
nad Bebravou - osvetlenie 
jestvujúcich priechodov pre 
chodcov (sumy v posledných 
dvoch projektoch ešte nie 
sú stanovené).  V  súvislosti 
s pripravovanými projektmi 
mesta upozornila Mária 
Hajšová, aj ako poslankyňa 
TSK, na možnosti čerpania 
dotácií na projekty z  roz-
počtu TSK.  

V  ďalšom bode roko-
vania MsZ vzniesli poslanci 
vyše štyridsať interpelácií, 
na niektoré, pribl ižne 
štvrtinu, dostali odpoveď 
od kompetentných ihneď. 
Interpelácie sa väčšinou 
týkali parkovania a  stavu 
komunikácií, ale aj aktu-
álneho čistenia mesta po 
zimnej údržbe, nakoľ ko 
Veľká noc je už koncom 
marca. Dôležitá bola aj opa-
kovaná výzva poslancov, aby 
mesto kládlo veľký dôraz 
na kvalitnú kontrolu, keď 
sa začnú opravovať mestské 
komunikácie cez tzv. PPP 
projekt. Je to obrovská 
investícia mesta, kde treba 
dôkladne každodenne kon-
trolovať kvalitu práce, aby 
nám opravené cesty a chod-

níky vydržali čo najdlhšie. 
Zaujímavá bola aj interpe-
lácia Petra Bulíka, ktorý 
žiadal aj písomné stanovisko 
mesta, a potom aktuálne aj 
slovné, k  údajnej výstavbe 
osemposchodového domu 
na Novomeského ulici 
s otázkou, ako môže mesto 
takejto stavbe zabrániť. 
O dp ove d a l  č i a s t o č ne 
Vladimír Vranka z MsÚ, 
ktorý potvrdil výstavbu 
na súkromnom pozemku 
a  zdôraznil, že stavba 
osemposchodovej budovy je 
v súlade s územným plánom 
mesta.

V  záverečnej diskusii 
vystúpili aj dve občianky. 
Pani Bencová sa  zaujímala 
o  pravidlá v ýberov ých 
konaní, napríklad aj na 
absolventa do Informačného 
centra. Pani Hudecová 
poprosila zosúladiť hlučné 
práce v zbernom dvore počas 
pohrebov na blízkom cinto-
ríne. Úplne na záver roko-
vania a  diskusie primátor 
Marián Chovanec oznámil, 
že po osobných konzultá-
ciách a  dohode vo funkcii 
zástupcu primátora Peter 
Bulík končí k 1. marcu 2018. 
Na vymenovanie nového 
zástupcu si primátor uplatnil 
60-dňovú zákonnú lehotu. 
Petrovi Bulíkovi poďakoval 
za dobre vykonanú prácu 
a  poprial mu všetko dobré 
v  ďalšej poslaneckej práci 
i v osobnom živote.   

 Text a foto: 
 Alena Borszéková
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Príprava projektu 
cezhraničnej spolupráce

Rada seniorov pri-
mátora mesta Bánovce 
nad Bebravou zasadala 
po prvýkrát v  tomto roku 
8. februára. Predmetom 
pracovnej porady bolo 
zostavenie pracovného 
tímu, ktorý bude v priebehu  
tohto roka  koordinovať 
rôzne akcie pre seniorov. 
Stretnutia sa zúčastnil aj 
Vladimír Margolien z refe-
rátu projektového riadenia 
mestského úradu, ktorý 
ich spolu s  primátorom 
Mariánom Chovancom 
s t r u č n e  o b o z n á m i l 

o  plánovanom zámere 
roz s ia h leho projek t u 
cezhraničnej spolupráce. 
Konkrétne ide o spoluprácu 
s  obcou Milotice z  Českej 
republ ik y.  Výsled kom 
pracovného stretnutia bolo 
zostavenie pracovného 
t í mu a   doho d nut ie 
ď a l š í c h  s p o l o č n ý c h 
aktivít. O  podrobnostiach 
uvedeného projektu bude 
mesto informovať po 
vybavení nevyhnutných 
for m á l nyc h  a d m i n i-
s t r a t í v nyc h  ú k onov .                        
 Tlačová správa mesta

Mesto vybudovalo tri nové ihriská
Máme posledný týždeň 

na to, aby sme každodenným 
hlasovaním získali nové 
detské ihrisko Žihadielko. 
Aj internet je zahltený rôz-
nymi odkazmi a  výzvami. 
Ozvali sa cez internet aj 
také hlasy, že mesto „zlik-
vidovalo“ detské ihriská 
a  teraz naháňa hlasy za 

nové..., čo primátor zásadne 
odmieta. Na MsZ zdôraznil, 
že nové sa budovali a ďalšie 
sa plánujú v  tomto roku 
v  ohradenom areáli ZŠ 
Komenského a  v  mestskom 
parku. Aj z podnetu poslan-
kyne Rudolfy Novotnej na 
poslednom MsZ odznela 
požiadavka, aby sme zverej-

nili informáciu o  detských 
ihriskách. Od vedúceho 
oddelenia životného pro-
stredia, dopravy, obchodu 
a  služieb MsÚ Petra Baláža 
sme dostali takúto štatistiku: 
„Za posledných osem rokov 
boli zriadené tri nové detské 
ihriská - na Trenčianskej 
ceste a  na uliciach Kukučí-

nova a Cibislávska. Zrušili sa 
ihriská na Žitnej ulici, Ulici 
9. mája a  Ulici 5. apríla. 
Detské ihrisko z Ulice Cyrila 
a  Metoda bolo preložené 
na Rastislavovu ulicu, plus 
sa doplnila nová zostava. 
Opravy ostatných ihrísk sú 
vykonávané priebežne podľa 
potreby.“  (ab)

O umiestnení prvákov rozhodujú rodičia

Nadežda Zaťková, Naďa Ondrejková, Dušan Jankovič, Mária Hajšová, Richard Makýš

Dokončenie z 1. strany >>
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„Aj v tomto školskom 
roku sme sa opäť zapojili do 
projektu Educate Slovakia. 
Vlani boli exotickí zahra-
niční lektori iba u  nás, na 
gymnáziu, a na ZS Goraz-
dova. Aj vďaka informá-
ciám, ktoré ste minulý rok 
sprostredkovali občanom 
mesta o úspechu projektu, 
zapojili sa do neho tento 
rok tuším všetky základné 
školy v meste. V našej škole 
bolo prvý februárový týždeň 
osem lektoriek,“  takto veľmi 
stručne znela prvotná infor-
mácia riaditeľky Gymnázia 
Janka Jesenského Eleny 
Kacvinskej pre redakciu 
Bánovských novín a Bánov-
skej televízie. K  tomu ešte 
otázka, že ak sa nám zdá 
téma zaujímavá na reportáž, 
radi poskytnú podrobné 
informácie. Samozrejme, že 
návšteva hostí z exotických 
krajín v  našom meste je 
vždy príťažlivá téma aj pre 
našich čitateľov. Už len 
zvoliť formu, ako im úžitok 
z  takýchto medzinárod-
ných aktivít pretlmočiť na 
stránky novín. A  tak sme 
sa spoločne s pani učiteľkou 
Monikou Filovou, ktorá 
projekt Educate Slovakia na 
gymnáziu koordinuje, roz-
hodli pre anonymnú anketu 
medzi študentmi... K tomu 
ešte základné informácie, 
že gymnázium má 16  tried  
a v každej triede bola denne 
jedna dvojica zahraničných 
lektoriek jednu vyučovaciu 

hodinu. A, samozrejme, 
komunikovali so študentmi 
v  anglickom jazyku. Osem 
mladých dievčat bolo na celý 
týždeň ubytovaných v rodi-
nách študentov, ktorí sa do 
projektu zapojili. Rodičia 
študentov si zaslúžia nielen 
náš obdiv, ale aj poďako-
vanie. Rodina Kollárová 
ubytovala Zoe Nazarovú 
z  Ukrajiny, rodina Hlavá-
čová Graciu Wening z Indo-
nézie, rodina Krištofová  
Mihyun Kim z Južnej Korei, 
rodina Bronišová Ayu 
Na d i a   z   I ndoné z ie , 
rodina Lobotková Jessie 
Yonghan  z  Číny, rodina 
V a l j e n t o v á  R i z k u 
A ma l iu  z   Indonézie , 
rodina Mikušová Riyanti 
Tawangsari z  Indonézie a 
rodina Krajčová Alejandru 
Mirandu z Peru. 

A teraz k našej ankete. 
Otázky aj odpovede pri-
pravila škola a  nechala na 
nás, čo si z toho vyberieme. 
A  tak sme sa rozhodli pre 
päť študentov, ktorých 
sme si označili písmenami 
abecedy. Veríme, že tak ako 
nás v  redakcii, aj vás, milí 
čitatelia, ich odpovede pre-
svedčia, že zúčastňovať sa 
takýchto medzinárodných 
projektov je fantastická vec.
 Prečo ste sa rozhodli 
ubytovať exotickú cudzinku?

A: A k má m by ť 
úprimná, veľmi dlho som 
bola na pochybách a neve-
dela som sa rozhodnúť. 

Nebola som si istá, či to 
bude fungovať a  či je moja 
angličtina dosť dobrá na to, 
aby sme si mohli navzájom 
rozumieť. Avšak moja pani 
učiteľ ka angličtiny ma 
ubezpečila, že všetko bude 
v poriadku a že spoločnými 
silami to zvládneme... B: 
Tak v prvom rade som chcel 
skúsiť niečo nové. Nakoľko 
som zapojený aj v projekte 
Erazmus+, v rámci ktorého 
som už ubytoval študenta 
zo Strakoníc, pre mňa bola 
výzvou najmä komunikácia 

v  angličtine. Tiež som sa 
chcel o  kultúre exotickej 
krajiny dozvedieť trochu 
viac a v neposlednom rade 
som chcel nadobudnúť aj 
nové medzinárodné priateľ-
stvá... C: Chcela som poznať 
novú kultúru a  tradície 
a dokonca sme vyskúšali aj 
jedlo. Taktiež som si chcela 
otestovať svoje schopnosti 
a  v  anglickom jazyku... D: 
Myslím si, že je to výborná 
príležitosť spoznať nových 
ľudí z  celého sveta, ich 
kultúru a dozvedieť sa o ich 
zvykoch... E: Bolo to niečo 
nové a  zaujímavé. Hlavne 
som si chcela vyskúšať svoju 
angličtinu a, samozrejme, 
je super mať kamarátov po 
celom svete. Nikdy nevieme, 
kedy sa nám to bude hodiť. 
  Č o vá s  n a j v i a c 
prekvapilo?

A: Ústretovosť všetkých 
dievčat zo zahraničia. 
Boli veľmi priateľské, stále 
usmiate a vždy ochotné pri-
spôsobiť sa podmienkam. 
Nikdy sa na nič nesťažo-
vali, vždy odpovedali na 
akúkoľvek otázku a často 
boli hore dlho do  noci len 
preto, aby ich prezentácie 
pre študentov boli čo 
najlepšie... B: Veľmi prí-
jemným prekvapením bola 
bezprostrednosť stážistiek. 
Boli veľmi milé, usmievavé 
a ochotné. Pre našu domác-

nosť bolo prekvapením, 
že si naša hostka po sebe 
chcela vždy umyť riad, sama 
si chcela oprať veci a  iné... 
C: Dievčatá zo zahraničia, 
napriek všetkým rozdielom, 
boli veľmi rovnaké ako my, 
radi sa zabávali a  chodili 
s  nami na všetky akcie. D: 
Niektoré zvyky. Sú krajiny, 
o  ktorých som si myslela, 
že sú pozadu, ale vo veľa 
prípadoch sú modernejšie 
ako naše Slovensko... E: 
Prvý deň nechcela nič jesť, 
potom sa to zlepšilo. Taktiež 
boli prekvapujúce všetky 
tradície a  veci, čo sú pre 
nich bežné. Napríklad to, 
že majú niečo ako walking 
dead – chodenie s mŕtvym 
príbuzným po uliciach. Tiež 
som bola prekvapená, keď 
mi ukázala, ako sa pripra-
vujú a jedia hady... 

 Čo ste sa naučili, čo vám 
aktivita dala? 

A: Najväčším prínosom 
pre mňa bola určite anglič-
tina. V  mojej rodine nikto 
nekomunikuje po anglicky, 
takže som musela byť 
neustále prítomná a  fun-
govať ako prekladateľka. 
Vďaka tomu som si zvykla 
na komunikáciu v cudzom 
jazyku. Projekt mi umožnil 
spoznať veľa nových ľudí, 
vrátane dievčaťa, ktoré som 
ubytovala. Keby som sa 
nezúčastnila tohto projektu, 

prišla by som o  možnosť 
mať veľmi dobrú kama-
rátku z  druhého konca 
sveta... B: Myslím si, že 
najväčším prínosom bola 
komunikácia v  angličtine. 
Predsa len, vyjadrovať sa 
celý týždeň tak, aby to dobre 
pochopili, bola pre mňa 

nová skúsenosť... C: Zistila 
som, že nie je ľahké odísť 
do cudzej krajiny a  že sa 
treba prispôsobiť. Zvyknúť 
si na mnohých ľudí, jedlo 
a kultúru... D: Porozumenie 
iným kultúram, keďže som 
hostila dievča s  odlišnou 
kultúrou, inými zvykmi. 
Zlepšila som si angličtinu 
a  spoznala úžasných ľudí 
z celého sveta.... E. Najlepšie 
na to celom bolo to, že som 
spoznala nových ľudí, ktorí 
sú úplne úžasní a budú mi 
chýbať...
 Hosťovali by ste cudzincov 
aj v budúcnosti?

A: Ak by som mala 
možnosť, určite by som 
neváhala. Je to jedinečná 
príležitosť ako spoznávať 
kultúru iných krajín, ich tra-
dície a  zvyky. Moji rodičia 
sú tiež veľmi ústretoví 
takejto možnosti... B: Určite 
áno, keďže som to skúsil už 
s  českým študentom, teraz 
Indonézankou a  mám len 
pozitívne skúsenosti, tak 
nie je žiaden dôvod, prečo 
by som ponuku ubytovať 
u  mňa niekoho odmietol... 
C: Áno... Bolo to skvelé, 
veľmi sme si rozumeli 
a dozvedeli sa veľa nového... 
D: Samozrejme, prečo nie? 
Je to úžasné komunikovať 
v  cudzom jazyku a  získať 
nové skúsenosti... E: Je to 
super skúsenosť... Rodičia 
boli tiež nadšení a  celý 
týždeň bol úplne úžasný...

 Spracovala 
 Alena Borszéková
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Celý týždeň s ôsmimi lektorkami z exotických krajín bol úžasný 
Gymnázium opäť po roku v projekte Educate Slovakia 
E ducate Slovakia je názov projektu 

pod záštitou Ministerstva školstva, 
vedy, výskumu športu SR pre študentov 
stredných a vysokých škôl, do ktorého sa 
zapojilo Gymnázium Janka Jesenského 
už druhý rok. Kým minulý rok hostili 
štyri lektorky, tento rok sa po celý prvý 
februárový týždeň bánovskí študenti 
mohli tešiť z prítomnosti až ôsmich 
mladých lektoriek z exotických krajín. 

Medzinárodná spolupráca online Štyria víťazi krajských olympiád

Deň otvorených dverí

Žiaci tercie Gymnázia 
Janka Jesenského v  Bánov-
ciach nad Bebravou sa 
v  rámci medzinárodnej 
spolupráce online zapojili 
do projektu eTwinning 
pod názvom Greetings 
from Europe. Cieľom tohto 
projektu bolo spoznať 
a  dozvedieť sa o  krajine, 
meste a  škole ich roves-
níkov prostredníctvom 
prezentácií a  videí. Žiaci 
pracovali v  troch skupi-

nách, aby sprostredkovali 
zahraničným žiakom život 
na našej škole a  ponúkli 
základné informácie o našej 
krajine a  našom meste. 
V  rámci tohto projektu sa 
tiež dozvedeli viac o živote 
v  škole, ale aj možnostiach 
vo svojom meste žiakov 
z  rôznych krajín EU ako 
Poľsko, Chorvátsko, Fran-
cúzsko, Turecko, Česká 
Republika, Dánsko, Litva, 
Nórsko, Spojené kráľovstvo, 

Fínsko, Srbsko a Taliansko. 
Mali možnosť porovnať 
vybavenosť škôl a  spoznať 
zaujímavé mestá a  krajiny, 
ktoré možno v  rámci 
výmenných študijných 
programov v  budúcnosti 
aj navštívia. Realizáciou 
tohto projektu si žiaci tercie 
overili ich porozumenie 
a úroveň anglického jazyka 
a  zdokonalili sa aj v  nie-
ktorých IKT zručnostiach. 
 (gymnázium)

Za prvý polrok škol-
ského roka sa gymnázium 
môže pochváliť množ-
stvom úspechov. V kraj-
skom kole olympiády zo 
slovenského jazyka získala 
Romana Antalová zo IV.A 
prvé miesto v kategórii 
A a Jakub Filo z kvarty 
prvé miesto v kategórii C, 
obaja postupujú do celo-
slovenského kola a oboch 
pripravovala pani učiteľka 
Dúcka. V  krajskom kole 

oly mpiády ľudsk ých 
práv sa Karin Mikušová 
z  oktávy umiestnila na 
prvom mieste, pripravuje 
sa pod vedením pani 
učiteľky Dobiašovej. Za 
víťazstvo získala špeciálnu 
cenu - návštevu sídla OSN 
v  Ženeve vo Švajčiarsku. 
V  krajskom kole geogra-
fickej olympiády získala 
Lucia Kajanová  z  kvinty 
prvé miesto v kategórii A. 
Víťazi krajských kôl postu-

pujú do celoslovenských 
kôl.  

V  okresnom kole geo-
gra� ckej olympiády získal 
Samuel Košík 1. miesto v 
kategórii F, Jakub Filo 2. 
miesto v kategórii E, Tomáš 
Mazák 3. miesto v kategórii 
E, všetci traja postupujú 
do krajského kola. Žiakov 
na geogra� ckú olympiádu 
pripravuje pani učiteľka 
Žitňanská. 

  (gymnázium)

Chystáš sa študovať 
na strednej škole, ale ešte 
nie si rozhodnutý? Máš 
záujem o štvorročné či 
osemročné gymnázium, 
len nevieš, čo Ťa tam čaká?

Riaditeľstvo  Gym-
názia Janka Jesenského 
Ťa srdečne pozýva na 
Deň otvorených dverí 
vo štvrtok 1. marca 2018 
v čase od 8.30 do 17.30 h.

Pripravený je zaují-
mavý program: podnetné 
súťaže, kvízy a hry, 
stretnutia s  úspešnými 
absolventmi, vtipné videá 
o  gymnaziálnom živote 
a rôzne iné prekvapenia. 

Za chybu v  pozvánke 
na DOD v minulom týždni 
sa  o s praved lňuje me . 
 redakcia
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Juraj Mutňansk ý a Petra Pšenková
Andrej Petreje a Michaela Puchorová
Marián Chovanec a Soňa Suchárová
Peter Lukáčik a Michaela Hudecová

Uzavreli manželstvo

Primátor Marián Chovanec vo svojom 
príhovore vyzdvihol význam manžel-
stva pre spoločnosť a  poblahoželala 
k spoločne prežitým rokom a do tých 
ďalších zaželal ešte veľa pekných chvíľ. 
Úctu  a poctu prejavil aj Roman Mitala  
z  miestneho občianskeho združenia 
Národný týždeň manželstva. Povedal, 
že tento týždeň sa iniciatíva nesie na 
tému manželstva ako umenie lásky, 
umenie zložené z  maličkostí, ktoré 
vnášajú do vzťahu životodarný kyslík. 
Poprial manželským párom veľa 
„umeleckých diel“.  Pozvaní manželia 
sa zapísali do pamätnej knihy mesta, 
z  rúk primátora prijali kytičku, 
malý darček a  od ostatných členiek 
ZPOZ-u ďalšie úprimné blahoželania. 
Po spoločnom slávnostnom prípitku 
seniorské páry iniciovali s primátorom 
veľmi aktívnu diskusiu o problémoch 
mesta  a kládli primátorovi na srdce, 
že treba vybudovať nový domov 
dôchodcov alebo podobné zariadenie 
pre seniorov. 

Manželia 83-ročná Veronika 
a 84-roční Marián Opačití boli medzi 
pozvanými najstarším párom. Nielen 
vekom, ale aj dĺžkou spoločného života. 
Svadbu mali v  roku 1957, takže spolu 
žijú vyše šesťdesiat rokov. „Zoznámili 
sme sa na májovej zábave v Tesároch. Ja 
som Tesárčanka a manžel je zo sused-
ných Jacoviec, obaja sme veľmi radi 
tancovali,“ spomína pani Veronika na 
päťdesiate roky. Civilnú svadbu mali 
najskôr na miestnom národnom výbore 
a potom o mesiac aj v kostole. „Práve 
vtedy zomrel prezident Zápotocký a bol 
štátny smútok, takže sme nesmeli mať 

ani veselú hudbu,“ hovorí pán Marián. 
Do Bánoviec nad Bebravou ich 
oboch pritiahla najmä robota. Ona sa 
zamestnala ako mladá učiteľka v tretej 
základnej škole, dnešnej ZŠ Školská, 
kde robila až do dôchodku. Pán 
Marián bol zamestnaný v  Tatrovke 
ako čalúnnik, ale predovšetkým ho 
sem zlákal bánovský futbal. Dalo by sa 
povedať, že odkedy sú manželia, sú aj 
Bánovčania. Obaja pochádzajú z mno-
hopočetných rodín, preto aj oni chceli 
mať viac detí. V máji tohto roku bude 
mať ich najstaršia dcéra šesťdesiat, syn 
56 a najmladšia dcéra 54 rokov. Dnes 
sa tešia zo šiestich vnúčeniec a z piatich 

pravnúčeniec. Kedysi sa na dôchodok 
odchádzalo skôr a staré mamy sa mohli 
starať o vnúčence. Keďže starí rodičia 
boli ďaleko, museli mladí manželia 
Veronika a Marián deti dávať do det-
ských jaslí už od troch mesiacov. Áno, 
znie to neuveriteľné, ale vtedy bola taká 
doba a  matky museli pracovať už od 
troch mesiacov, inak by ostali bez aké-
hokoľvek príjmu. Vtom čase boli detské 
jasle v  objekte zvanom Ondreičkov 
dom, alebo dom doktora Ondreičku, 
na Jesenského ulici hneď vedľa evanje-
lického kostola. „A to sme ešte boli radi, 
že sme si jasle na mestskom národnom 
výbore vybavili. Keďže sa vtedy na zák-
ladných školách vyučovalo aj poobede, 
na dve zmeny, popoludní chodil pre detí 
do jaslí a neskôr do škôlky aj manžel, 
pekne sme sa striedali,“ spomína pani 
Veronika na hektické obdobie, keď 
musela zvládať prácu v škole aj mater-
stvo. Dnes sú už obaja takmer tridsať 
rokov na dôchodku. Pán Marián 
síce už menej, ale predsa sa venuje 
čalúneniu nábytku. Veď aj poťahy na 
sedačkách v  mestskej obradnej sieni 
robil on. Dodnes sa radi zabávajú, tan-
cujú, chodia na plesy a zábavy. Predo-
všetkým obaja veľmi radi čítajú knihy 
a obaja sa venujú záhradke, ktorú majú 
nad Zornicou skoro tak dlho ako byt na 
Ulici 5. apríla na sídlisku Sever, to je 45 
rokov. Za tých šesťdesiat rokov u nich 
ani raz nepadlo slovo rozvod. Nikdy. 
A čo radia ostatným omnoho mladším 
manželom pre také vzorné dlhoročné 
spolužitie? „Treba si odpúšťať a  treba 
sa tolerovať, tým sa manželstvo utužuje 
a potom vydrží dlho...“  

  Alena Borszéková

 Spoločenská kronika

Zuzana Plášeková
Nela Mozolová
Michal Špánik

Pavol Koníček
Jozef Panák

Narodili sa

Ján Oravec *1964
Jaroslav Milata *1951

Opustili nás

Poďakovanie 
Úprimne ďakujeme všetkým, ktorí sa 

prišli rozlúčiť s naším drahým zosnulým 
Ing. Jozefom Chupáčom,

ktorý nás opustil 5. februára 2018 vo veku 87 rokov. 
Ďakujeme všetkým za prejavy sústrasti a kvetinové 
dary a MUDr. Trnovskému za dlhoročnú starostlivosť. 

 Smútiaca rodina

Odpúšťanie a tolerancia spolužitie utužujú
Dokončenie z 1. strany >>

Manželia Veronika a  Marián 
Opačití dnes a pred 60 rokmi

Filmový klub pozýva 
Kým nás svadba nerozdelí

Knižný klub a Ratolesť
Knižný klub vás pozýva v utorok 27. februára o 18.30 

h do ZUŠ DK na stretnutie s románom islandskej spisova-
teľky Audury Ava Ólafsdóttir – Ratolesť, ktorý bol v roku 
2009 nominovaný na Cenu Severskej rady za literatúru.

Filmový klub Kassandra a MsKS vás pozývajú v piatok 
23. februára o 20.00 h do MsKS na francúzsku romantickú 
komédiu Kým nás svadba nerozdelí o chaose jednej svadby. 

Hľadáme absolventov
Mestské kultúrne stredisko, spol. s r. o. hľadá 

absolventov do 26 rokov na absolventskú prax do 
Informačného centra, ktoré sa nachádza na Námestí 
Ľ. Štúra v  Bánovciach nad Bebravou. Pokiaľ ste 
skončili strednú alebo vysokú školu, ste v evidencii 
nezamestnaných a  máte záujem pracovať v  rámci 
absolventskej praxe v oblasti cestovného ruchu a kul-
túry, dajte o sebe vedieť na tel. č. 038/760 30 16 a 0948 
274 743 alebo info@kuturabn.sk.

na facebooku 
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Strhujúci záver priniesol bod 
Sokol Bánovce – HK Hodonín 27:27 (10:13)

Na memoriáli obhájili prvenstvo Poliaci

Olympijský Pjongčang v ZŠ Školská  

Každý bod je v hádza-
nárskej MOL lige cenný. 
Zverenkyne Richarda 
Makýša sa v sobotu proti 
Hodonínu snažili získať 
dva, čím by českému celku 
oplatili najtesnejšiu prehru 
zo siedmeho októbra uply-
nulého roku. Do stretnutia 

mali naše dievčatá rake-
tový vstup a po zakončení 
Srncovej viedli na konci 5. 
minúty už 4:0. Nasledujúce 
tri minúty patrili hostkám, 
ktoré sa dotiahli na rozdiel 
gólu. V 11. minúte síce 
Michnová nepremenila 
sedmičku, no o necelé tri 

minúty Kristína Obstová 
poslala Sokol do vedenia 
7:4.  V ďalšom priebehu 
Patrnčiaková zahodila 
dva pokutové hody, ale i 
napriek tomu na konci 21. 
minúty Gärtnerová gólom 
na 7:8 po prvý raz poslala 
Hodonín do vedenia. 
Záver prvého dejstva 
patril hostkám, ktoré si 
do prestávky vypracovali 
trojgólové vedenie 10:13. V 
úvodnej šesťminútovke sa 
našim dievčatám podarilo 
zmazať manko aj vďaka 
Turkovej, ktorá vyrovnala 
na 16:16. V sobotu však 
zverenkyne Richarda 
Makýša neboli dostatočne 
efektívne v koncovke, čo 
hádzanárky Hodonína 
využili a do 48. minúty ušli 
na rozdiel piatich gólov, 
keď Poláchová prepisovala 
skóre na 17:22. Keď v polo-
vici 57. minúty Budayová 
zvyšovala na 23:27, už asi 
málokto pochyboval o tri-

umfe českého tímu.  Naše 
hádzanárky však nezložili 
zbrane, vyrukovali s 
celoplošným pressingom 
a na konci predposlednej 
minúty Alžbeta Obstová 
znížila na 26:27. V drama-
tickej koncovke sa tridsať 
sekúnd pred koncom 
ocitla v sľubnej príležitosti 
Michnová, no Tóthová ju 
zastavila nedovolene, za čo 
si vyslúžila dvojminútový 
trest a domáce mali výhodu 
pokutového hodu. Ten 
Michnová premenila, čím 
vyrovnala na konečných 
27:27 a zabezpečila Sokolu 
tretí bod v aktuálnom 
ročníku.       

Zostava Sokol RMK: 
Sa ka lošová ,  Čížová , 
Kucharčik – Michnová  7/3, 
Bridová, Srncová 3, Hrubá, 
Ráciková, Turková 7, 
Holla, Šipláková, Halmová, 
A.Obstová 4, Matušincová 
3/1, Králová, K.Obstová 3.  
 (aj,rm,mp)

Skôr narodení priaznivci 
bánovského futbalu si určite 
spomínajú na bývalého 
tajomníka Spartaka Petra 
Mojta. Na jeho pamiatku 
sa 11. februára odohral už 
6. ročník Medzinárodného 
halového futbalového tur-
naja. Na palubovke mestskej 
športovej haly sa najviac 
darilo poľskému tímu 
Bielsko Biała, ktorý na kva-
litne obsadenom memoriáli 
obhájil víťazstvo spred roka. 
Na veľkú radosť trénera 
Milana Kráľa obsadili druhé 
miesto prípravkári Bánoviec. 
Družina hráčov do 11 rokov 
zaznamenala v nedeľu tri 
víťazstva, dve remízy a jednu 
prehru, čo je v konkurencii 
šiestich tímov povzbudivý 

výsledok. V Bánovciach sa 
stretli najstaršie prípravky 
Bánoviec, Partizánskeho, 
Prievidze, Trnavy, Púchova, 
Trenčína a spomenutého 
víťazného družstva Bielsko 
Biała. Pri nepárnom počte 
tímov si každý zahral s 
každým. Porcia šiestich 
zápasov tak neminula žiad-
neho hráča. Podstatnejšie 
ako konečné umiestnenie 
bol fakt, že chalani si prak-
ticky vychutnávali všetko, 
čo im turnaj ponúkol. 
Hodnotné ceny, ktoré pri 
záverečnom oceňovaní odo-
vzdávali člen správnej rady 
Dušan Jankovič a tréner 
Milan Kráľ, si okrem tímov  
prevzali aj najlepší brankár 
memoriálu Michal Viktorín, 

najlepší hráč Filip Korytina 
a deväťgólový najlepší 
strelec memoriálu Kristián 
Stručka. Spestrením turnaja 
bolo odovzdávanie podpí-
saných dresov našich repre-
zentantov Slovenska pre 
trojicu chlapcov FK Spartak 
Bánovce. Tréner Milan Kráľ 
sa rozhodol, že dres Róberta 
Mazáňa dostal Martin 
Václavík, dres Viktora 
Pečovského Oskar Maťas a 
najcennejší dres Stanislava 
Lobotku Matej Gajdoš. 
Zápasy hráčov do 11 rokov 
splnil svojou atmosférou či 
podmienkami, očakávania. 
Možností takto si zahrať 
nie je na Slovensku až tak 
veľa. Výsledky: Bánovce 
- FK Tempo Partizánske 

2:1 (K. Pecháč, F. Slovák), 
Bánovce - TS Podbeskidzie 
Bialsko Biala 1:1 (F. Slovák), 
Bánovce - FC Baník Prie-
vidza 0:3, Bánovce - FK 
Lokomotíva Trnava 2:0 
(F. Slovák, V. Herián), 
Bánovce - MŠK Púchov 
4:2 (F. Slovák 2, V. Herián, 
K. Pecháč), Bánovce - AS 
Trenčín 2:2 (K. Pecháč, F. 
Slovák). Zostava trénera M. 
Kráľa a vedúceho družstva 
V. Heriána st. na turnaji: 
Michal Viktorín (brankár), 
Matej Gajdoš, Kristián 
Pecháč, Filip Slovák,
Václav Herián ml., Martin 
Václavík, Oskar Maťas, 
Jakub Kráľ, Oliver Hinca, 
Dávid Mikuš, Jakub Hinca.   
 (aj,mk)

Olympiáda v  Južnej 
Kórei  je výbornou motiváciou 
pre prváčikov ZŠ Školská. 
S  veľ kým odhodlaním 
a  nadšením sa obliekli do 
farieb olympijských kruhov 
a  súťažili ako na ozajstnej 

olympiáde. Vôbec nevadilo, že 
nie na snehu, ale v telocvični. 
Zavesením olympijskej vlajky 
sme zahájili naše zimné 
súťaženie v disciplínach: 
z loženie olympijských 
kruhov, guľovačka, stavanie 

snehuliakov, korčuľovanie, 
štafeta v  prenášaní 
snehových gúľ, slalom, 
streľba na bránky. Svojou 
bojovnosťou a  radosťou 
z  pohybu sa stali víťazmi 
všetci. Super akciu im budú 

pripomínať kovové   medaily 
a  diplomy, z  ktorých 
mali nefalšovanú radosť. 
Trénerkami, rozhodkyňami 
a  organizátorkami boli 
triedne učiteľky Magdolenová 
a Hanková.  (zš)

Strieborná Alica
Cennú striebornú medailu si 

v prvom kole Slovenského pohára 
detí a žiakov vybojovala karatistka 
Alica Niková z bánovského klubu. 
Zverenkyňa trénera Petra Bežáka 
získala druhé miesto 10. februára 
v Trenčíne, keď sa presadila 
v kategórii starších žiačok.   (aj)  

Pozvánka pre bežcov
Druhé kolo BBL

Po prvom kole sme na čele

Futbalový turnaj dorastencov

Druhé kolo siedmeho 
ročníka Bánovskej bežeckej 
ligy sa pobeží túto nedeľu 
25. februára od 10.00 
hodine od Kúpaliska Pažiť, 

prezentácia začína o 9.00 h. 
Pozývame všetkých rekre-
ačných bežcov, aj pre hobby 
kategóriu, mládež aj deti, aj 
rodiny s deťmi. 

Zápasnícka žiacka liga 
– Západ začala písať svoju 
ďalšiu kapitolu 3. februára, 
kedy sa v športovej haly 
Dukly Trenčín predstavilo 
trinásť zápasníckych 
klubov. Prvého kola sa 
zúčastnili aj členovia 
Mestského zápasníckeho 
klubu Bánovce, ktorí 
rok čo rok majú len tie 
najvyššie ciele. V úvode 
žiackej ligy získalo našich 
23 zápasníkov 18 medailí. 
O najcennejší kov sa posta-
rali Michal Žitník, Peter 
Bobuš, Teo Šinský, Samuel 
Paraskov, Alex Janeček 
a Patrik Urbánek. Všetci 

menovaní vo svojich 
hmotnostných a vekových 
kategóriách vybojovali 
prvé miesto. V celkovom 
hodnotení klubov zasadli 
naši zápasníci na prvé 
miesto. Minuloročný 
víťaz - Dunajská Streda 
stráca na náš klub sedem 
bodov, momentálne tretia 
Nitra dvadsať. Vedenie 
MZK Bánovce dúfa, že 
vedúcu pozíciu už v tomto 
roku nepustíme z rúk. Veď 
bánovské mládežnícke 
zápasenie patrí medzi 
najlepšie nielen v západo-
slovenskej oblasti, ale aj na 
Slovensku.   (aj,mu) 

V mestskej športovej 
hale sa 18. februára odohral 
2.ročník halového futbalo-
vého turnaja dorastencov 
do 19 rokov. Turnajom bez 
zakopnutia prešli futbalisti 
Dolných Naštíc (9 bodov). 

So šiestimi bodmi na konte 
a aktívnym skóre 8:3 obsa-
dili druhú pozíciu Uhrov-
čania. Krásna Ves skončila 
tretia (1 bod), Veľká Hradná 
vďaka horšiemu skóre 
posledná štvrtá.    (aj,jf)

Naše hráčky – úplne vľavo Klaudia Michnová a uprostred 
Laura Bridová – pred našou bránou  Foto: Dušan Čaniga
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Rozhodla som sa, napísať 
vám niečo o  láske.  Aj som 
napísala. Poukladala som 
na papier milé slovíčka... 
pekne, vedľa seba. Keď som 
si to potom prečítala - boli 
to len vety plné  frázovitých 
klišé. O  láske netreba písať. 
Lásku treba žiť a  cítiť. 
Nie je v  slovách... ani vo 
valentínskych srdiečkach. Ak 
ju naozaj stretnete... takú tú 
ozajstnú - pravú... chráňte 
a vážte si ju. Nie je jej už veľa. 
Ubúda jej, ako čistej vody 

a sviežeho vzduchu. Rozplýva 
sa v  imaginárnom svete 
faccebooku a iných aplikácií. 
Stáva sa neosobná... so 
skopírovanými srdiečkami 
a  s  odkazmi, ktoré vymyslel 
niekto iný.  V  živote sú veci, 
na ktoré si treba nájsť čas... 
láska je jednou z nich. A ak 
je tu Valentín preto, aby 
sme vypli telefóny a  hovorili 
si zaľúbené slová z  očí do 
očí pri romantickej večeri 
- tak potom ,,vitaj u nás“... 
americký sviatok.  (zb)

Dnes píše Zuza.nka
 Predám vo výbornom stave garážovanú Fábiu 6Y, stav 
km 49 680, po STK, cena dohodou, možnosť garážovania. 
Ďalej predám lacno nový šijací stroj Singer,  pravý kožuch 
perzián a slov. kožuch na stredné postavy. Tel. 0903 761 117.
 Dám do prenájmu garáž na Starom ihrisku. Tel. 0904 
608 770.
 Kúpim 1 - 2-izbový byt, hotovosť. Tel. 0915 845 925.
 Vezmem do prenájmu garáž na Severe. Tel. 0903 
223 093.
 Vezmem do prenájmu garáž v BN – na  Starom  ihrisku. 
Tel. 0948 514 546.
 ZŤP žena hľadá osobnú asistentku, najlepšie dôchod-
kyňu. Tel.0905 680 170.
 Vymením 2,5 – izbový byt za väčší v centre mesta, 
rozlohou aspoň 70 m², najlepšie neprerobený, prípadne 
predám. Kontakt 0903 433 882. Realitné kancelárie nevolať!
 Na príležitostné servisné zásahy na závorách, netr-
vajúce obvykle viac ako hodinu, hľadáme najlepšie 
slaboprúdara, ale aj aktívneho penzistu, pána svojho 
času. IČO nie je podmienkou. Zaujímavé ohodnotenie. 
Detaily v odpovedi na mail hr@villapro.eu. 
 Prijmeme vrátnika – dôchodca. Tel. 0903 411 524.

INZERCIA

Informačné centrum 
na námestí ponúka 

kopírovanie dokumentov

Životopisy zasielajte na adresu: anna.lassova@leadec-services.com 

kontakt: 0911 909 478

Lakovňa Leadec so sídlom
v areáli bývalej Tatra Sipox

prijme lakovačov / maliarov
so skúsenosťami. Zručného pracovníka zaučíme.

Lakovňa Leadec 
so sídlom v areáli bývalej Tatra Sipox 

 lakovačov / maliarov
prijme

 4 operátorov do výroby
na navesovanie a zvesovanie kovových dielov

so skúsenosťami. Zručného pracovníka zaučíme.

Životopisy zasielajte na adresu:
anna.lassova@leadec-services.com

kontakt: 0911 909 478
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Jazykova skola 
pre kazdeho

Inštitút 
jazykov 

a vzdelávania

Nám. L. Stúra 796/5A, 
95701 Bánovce n. Bebravou

IJaV Bánovce nad Bebravou -
- Inštitút jazykov a vzdelávania

anglictina
nemcina

francuzstina
taliancina

0903 71   633

www.ijav.sk
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3,50 €3,50 € V CENE TOMBOLA
V CENE TOMBOLA

(ČLENOVIA KST, FK,

  SVTS, JAMESU: 3 €)
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INZERCIA V NOVINÁCH
NAJ REKLAMA V REGIÓNE      

NEZÁVÄZNÉ INFO: 0948 602 422, obchod@kulturabn.sk 

NA CELOROČNÚ REKLAMU
do 8200 domácností

NEZÁVÄZNÉ INFO: NEZÁVÄZNÉ INFO: 


